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Simpozionul „Actualităţi în urgenţe 
medico-chirurgicale”, la Mioveni 

Medici, manageri de spitale judeţene, 
şefi de secţii UPU, directori de ambulanţe, 
inspectori-şefi şi colegi din sistemul ISU - 
Smurd din Argeş, Dâmboviţa, Dolj, Olt şi 
Vâlcea au participat la dezbaterile privind 
sistemul sanitar şi legislaţia actuală. 

Au fost prezenţi ministrul Sănătăţii, dr. 
Vasile Cepoi, secretarul de stat din Min-
isterul Sănătăţii, dr. Raed Arafat, cadre 
universitare, fii ai Argeşului şi Muscelului, 
preşedintele Consiliului Judeţean Argeş, 
ec. ing. Constantin Nicolescu,  primarul 
Mioveniului, Ion Georgescu, preşedintele 
Comisiei Sănătate şi Servicii Publice C J 
Argeş, dr. Dan Manu, preşedintele Cole-
giului Medicilor Argeş, dr. Valentin Bănică, 
preşedintele AOSR, academician prof. univ. 
dr. Vasile Candea,   prof. dr. Nicolae Ange-
lescu (membru  AOSR şi ASM), somităţi din 
lumea medicală, presă. 

După vizitarea noii secţii extinse şi 
modernizate a Unităţii de Primiri Urgenţe 
de la Spitalului Judeţean de Urgenţă Piteşti,  
delegaţia s-a deplasat la Mioveni, unde 
a vizitat Spitalul „Sf Spiridon” şi locul în 
care va fi construit noul spital, centrul ISU 

-  SMURD Mioveni, Ambulanţa şi a partici-
pat la deschiderea oficială a lucrărilor de la 
Casa de Cultură Mioveni.   

La spitalul „Sfântul Spiridon”, minis-
trul Vasile Cepoi le-a propus medicilor să 
identifice nevoile pe care le au şi să aibă 
convingerea că viitorii colegi vor să vină 
să lucreze la Mioveni. Ministrul doreşte ca 
în noua lege a sănătăţii să fie stipulat ca 
studenţii de anul VI să poată, pe baza unui 
contract, să aibă un loc de muncă asigurat. 
Iar preşedintele Constantin Nicolescu afir-
ma că „trebuie să prezentăm, împreună cu 
direcţia de sănătate, o strategie pe judeţe, 
pentru că problemele de sănătate nu se 
opresc la graniţa unui judeţ.”

La deschiderea lucrărilor de la Mioveni, 
ministrul Cepoi a adus în discuţie propuner-
ile pentru proiectele legislative: statul să-şi 
asume răspunderea la servicii medicale, spi-
talele să rămână publice, fondurile pe care 
le plătim pentru sănătate să dea siguranţa 
că sunt utilizate în sănătate, asigurarea 
continuităţii asigurării medicale, reducerea 
plăţilor informale, introducerea sistemului 
de management al calităţii serviciilor medi-

cale, libertatea de a alege asiguratorul de 
sănătate public sau privat. Principalele 
schimbări vizează: reorganizarea sistemului 
de asigurări, pachetul de servicii medicale, 
reorganizarea spitalelor, asistenţa medicală 
de familie, calitatea serviciilor şi controlul 
calităţii serviciilor de sănătate. Se propune 

„un sistem de asigurări de sănătate mutual-
ist după modelul francez şi belgian, în locul 
unei singure case de asigurări să fie opt 
sau 12 societăţi mutualiste  la nivel region-
al, prin comasarea caselor de asigurări de 
sănătate. Sindicatele pot să-şi organizeze 
mutuale proprii îndeplinind cerinţele legii.” 
Tot ministrul Cepoi a spus că întoarcerea la 
vechea formă de colectare a fondurilor pre-
supune cheluieli mari, cerând ca „banii să 
fie, prin ANAF, într-un cont separat, aprobat 
prin lege separată”. În opinia sa, oamenii 
ar trebui să se asigure pentru riscul major 
(cancer, operaţii, dializă), pentru risc minor 
să fie facultative asigurările.  

Subsecretarul de stat din Ministerul 
Sănătăţii, dr. Raed Arafat, a vorbit despre 
sistemul de telemedicină din urgenţă, intro-
dus din 2003. Spitalele din România sunt 

împărţite regional: I, II, III şi IV, în spitalele 
mici, unele n-au medic de gardă aşa că una 
dintre soluţiile fezabile este conectarea spi-
talelor între ele. „Trebuie să folosim sistemul 
de telemedicină. Există patru centre: vest, 
nord-vest, nord-est, centru. La Mureş sunt 
44 de spitale legate, la Bucureşti, 32, iar 
la Iaşi sunt conectate 30 de spitale”. A 
fost prezentat şi un film în care teleme-
dicina funcţioneaza la cote înalte, un copil 
dintr-o zonă în care salvarea a ajuns foarte 
greu a fost salvat prin acest sistem. „Prin 
telemedicină, medicii dintr-un spital mic să 
ştie că pot primi ajutor. Trebuie să lăsăm la 
o parte orgoliile şi să lucrăm împreună”, a 
conchis medicul de urgenţă Raed Arafat.  
Dezbaterile de la Mioveni au făcut referire 
la proiectele legislative, telemedicina în 
sistemul de urgenţă, accidentul rutier - 
oportunităţi şi selecţii terapeutice de 
urgenţă, aspecte medico-legale cu im-
plicare în actul de justiţie, actualităţi în 
politraumă, în traumatologia medicală 
pediatrică, în tratamentul nonfarmacologic 
şi în ugenţele urologice.  
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Timp de două zile, în 
ulima zi a lunii august şi 

în prima zi de septembrie, 
s-a desfăşurat, la Mioveni, 
simpozionul „Actualităţi în 

urgenţe medico-chirurgicale”, 
organizat de Consiliul 

Judeţean Argeş, Primăria 
Mioveni, Ministerul Sănătăţii, 

Academia Oamenilor de 
Ştiinţă din România, Academia 

de Ştiinţe Medicale, Fundaţia 
„Solidaritatea Argeşeană”, 

Fundaţia „Colţea” şi Colegiul 
Medicilor Argeş.

Inaugurare UPU la Spitalul de Urgenţă Piteşti

Timp de două zile, medici din tot judeţul, 
dar şi din ţară au avut ocazia să participe 
la discuţii legate de mult aşteptata nouă 
lege a sănătăţii, sistemul de urgenţă şi să 
asiste la prelegeri susţinute de somităţi în 
domeniul medical.

Organizat de Consiliul Judeţean 
Argeş, Primăria Mioveni, Ministerul 
Sănătăţii, Colegiul Medicilor Argeş, 
Academia Oamenilor de Ştiiţă din 
România, Academia de Ştiinţe Medicale, 
Fundaţia „Solidaritatea Argeşeană” şi 
Fundaţia „Colţea”, evenimentul a inclus, 
pe lângă manisfetările stric ştiinţifice, şi 
inaugurarea unităţii de primiri urgenţe 
(UPU).

Au participat ministrul Sănătăţii, dr. 
Vasile Cepoi, subsecretarul de stat din 
Ministerul Sănătăţii, dr. Raed Arafat, 
prefectul Cristian Soare, subprefectul 
Gheorghe Marin, preşedintele Consiliului 
Judeţean Argeş, Constantin Nicolescu, 

vicepreşedinţii Florin Tecău şi Ion Popa, 
primarul Tudor Pendiuc, managerul 
spitalului, dr. Răzvan Vasilescu, deputatul 
Ion Burnei, managerul Ambulanţei, dr. 
Gabriel Popa, medicii Cristina Stocheci, 
Dragoş Şerb, Marius Pascu, Dan Manu, 
Mariana Boşneag, Tudor Ionescu, Viorel 
Enache, asistenţi, presă. Noua secţie de 
primiri urgenţe nu numai că este realizată 
la standarde europene, dar este dotată 
cu laborator de analize medicale, secţie 
de triaj, secţie de primiri urgenţe minore, 
urgenţe majore, cameră de resuscitare, 
cameră de observaţie urgenţe minore, 
urgenţe dentare, urgenţe ortopedice, 
birou internări.

Pentru buna desfăşurare a activităţii 
şi a reducerii timpului de aşteptare pentru 
cazurile extreme, subsecretarul Raed 
Arafat a propus să fie realizată o pistă 
de aterizare a elicopterelor, pentru ca 
acestea să nu mai meargă la stadion, de 

unde să fie preluaţi pacienţii. 
La rândul său, ministrul Vasile 

Cepoi a remarcat faptul că spaţiile sunt 
bine gândite, organizate, în vigoare 
cu urgenţele din alte ţări, pentru că 

„omul sfinţeşte locul, cu acoperire cu 
resurse umane şi condiţii hoteliere. 
Fluxul de specialişti este o problemă 
internaţională, migrarea medicilor dintr-o 
zonă în alta este cunoscută.  Noua 
legea a sănătăţii presupune o creştere 
a remunerării medicilor, să fie salarizaţi 
conform performanţelor, nu conform 
legii bugetarilor. Acolo unde resuresele, 
adresabilitatea justifică redeschiderea, 
vom redeschide spitalele închise. Unde 
nu se va putea, vom face centre de 
permanenţă. Aici, la Piteşti, la Spitalul 
de Urgenţă, dorim să realizăm o staţie 
aeriană, am solicitat o platformă de 
aterizare. Va fi şi luminată pentru noapte. 
Va mai fi un elicopter, veţi fi deserviţi de 
două elicoptere de la Bucureşti şi Craiova, 
vom realiza această platformă cu sprijinul 
Consiliului Judeţean Argeş. 

După vizita de la UPU delegaţia oficială 
s-a îndreptat spre Mioveni, unde a vizitat 
spitalul de la Racoviţă, Ambulanţa şi ISU. 
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Ediţia de anul acesta a Sărbătorilor Argeşului şi Muscelului  
a inclus, pe lângă manifestările cultural-artistice, şi 
un simpozion medical cu tema „Proiecte Legislative şi 
Actualităţi în Urgenţe Medico-Chirurgicale”.


